
Protokól

z posiedzenia Komisji Samorzadowo - Spolecznej Rady Gminy Ksawerów, które odbylo sie

w dniu 17 listopada 2009 r. w sali konferencyjnej Urzedu Gminy Ksawerów.

Ad. l.

Przewodniczaca Helena Rusak o godz. 14.15 otworzyla posiedzenie Komisji Samorzadowo

Spolecznej Rady Gminy Ksawerów i stwierdzila, ze zgodnie z lista obecnosci w Komisji

uczestniczy 8 jej czlonków i jest zachowane kworum wladne do podejmowania prawomocnych

opmll.

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:

1. Iwona Kokczynska SP i G w Ksawerowie - pedagog szkolny

2. Radoslaw Bienias - UKS 'START' Ksawerów

3. Karol Kozlowski - GKS Ksawerów - skarbnik

4. Arkadiusz Jedrzejczyk - GKS Ksawerów

5. Pawel Triemer - UKS 'ATLAS'

6. Maria Kopczewska- Wójt Gminy Ksawerów

7. Rafal Tustanowski - Z-ca Wójta Gminy

8. Karolina Kossakowska - Urzad Gminy Ksawerów

Ad. 2.

Czlonkowie Komisji Samorzadowo - Spolecznej w glosowaniu 8 glosów "za" , bez glosów przeciw

i wstrzymujacych zatwierdzili nastepujacy porzadek obrad:

l. Otwarcie posiedzenia Komisji Samorzadowo - Spolecznej.

2. Zatwierdzenie porzadku obrad.

3. Podsumowanie dzialalnosci sportowej w Gminie Ksawerów za 2009 r.

4. Informacja na temat problemów wychowawczych na terenie Gminy Ksawerów.

5. Sprawy rózne i wniesione.

6. Zamkniecie posiedzenia Komisji Samorzadowo - Spolecznej.

Ad. 3.

Przewodniczaca Komisji Samorzadowo- Spolecznej Helena Rusak powitala serdecznie

wszystkich przybylych radnych i gosci.



Uczniowski Klub Sportowy ••START" Ksawerów

W roku 2009 Uczniowski Klub Sportowy "Start" dzialajacy przy Gimnazjum w Ksawerowie byl

organizatorem nastepujacych imprez sportowych:

1) 21.09.2009 r. na kortach tenisowych w Pabianicach odbyla sie juz IV edycja

Miedzygimnazjalnego Turnieju Tenisa Ziemnego. Zawody rozgrywano w kategorii: single

dziewczat i chlopców. W kategorii dziewczat - III miej sce wywalczyla uczennica naszej szkoly

Kasia Gabinowska. W kategorii chlopców - II miejsce udalo sie zajac Patrykowi Szczesikowi 

równiez uczniowi naszego gimnazjum. W klasyfikacji druzynowej nasze gimnazjum zajelo II
mIeJsce.

2) 29.09.2009 r. - bylismy organizatorami turnieju pilki noznej na boisku otwartym o "Puchar

Wójta Gminy Ksawerów". W turnieju udzial wziely równiez szkoly z Lodzi. W klasyfikacji

koncowej druzynie naszego Gimnazjum udalo sie wywalczyc IIImiejsce.

3) 13.10.2009 r. goscilismy na hali naszego Gimnazjum juz po raz VII druzyny szkolne z

Pabianic, Lodzi i okolic w ramach turnieju pilki noznej z okazji Dnia Komisji Edukacji Narodowej.

Turniej jak zawsze cieszyl sie.duzym zainteresowaniem i frekwencja. Mecze rozgrywano systemem

"kazdy z kazdym". W klasyfikacji koncowej uczniowie naszej szkoly zajeli IV miejsce.

W tym roku w planach dzialalnosci UKS "Start" jest przeprowadzenie najwiekszej imprezy

sportowej. Bedzie to Ogólnopolski Turniej Pilki Noznej Halowej o "Puchar Wójta Gminy

Ksawerów'. Ponadto systematycznie szkolimy mlodziez na zajeciach SKS z zakresu pilki noznej i

tenisa ziemnego.

Radna Bozena Ziólkowska - zapytala ilu uczniów zrzesza UKS "Start" ?

Prezes UKS "Start" Radoslaw Bienias - Klub zrzesza 40 czlonków.

Uczniowski Klub Sportowy ••ATLAS" Ksawerów

Uczniowski Klub Sportowy "Atlas" zrzesza 52 czlonków, w tym 35 uczniów cwiczacych w

sekcjach pilki noznej halowej i koszykówki dziewczat, pieciu czlonków zarzadu i -12 czlonków

wspomagaj acych.

Dzialalnosc UKS-u opiera sie na organizacji imprez sportowo- rekreacyjnych oraz szkolenie dzieci

i mlodziezy w wybranej dyscyplinie, jakajest pilka nozna halowa. Terminarz imprez:

1) wrzesien - Mistrzostwa Szkoly w plywaniu ( 62 uczestników - w 7 konkurencjach).

2) pazdziernik Miedzyszkolny Turniej Pilki Noznej Halowej pod nazwa "Turniej Edukacji" ( 8

druzyn - 91 uczestników.

3) 10 grudnia - Turniej Jesieni. Przewidywana liczba 85 - 90 uczestników imprezy.



•

Wspólpraca z organem nadzorujacym - Urzedem Gminy Ksawerów pozostaje w dobrych

stosunkach, podobnie jak z SP Wola Zaradzynska, Klubem "Start" przy Gimnazjum w Ksawerowie,

GKS Ksawerów oraz Klubem PTC Pabianice.

Przewodniczaca Helena Rusak zapytala dlaczego sezon w tym roku jest taki krótki i jak wyglada

akcja letnia?

Prezes UKS "Atlas" Pawel Triemer otrzymalismy wsparcie dosc pózno - 29 lipca. Niestety nie

ma akcji letniej, a w zwiazku z tym i wyjazdów/ obozów. Jedynie we wlasnym zakresie

organizujemy treningi i spotkania. W tym roku prowadzone byly zajecia sportowe SKS .

Zastepca Wójta Rafal Tustanowski - Gmina zgodnie z obowiazujacym prawem me ma

obowiazku dotacji do klubu. Jezeli juz istnieje finansowa pomoc, kluby uczestnicza w konkursie i

na jego podstawie za zlozeniem dokumentów mozna ubiegac sie o pomoc.

Prezes UKS "Atlas" Pawel Triemer - dysponujemy jedynie 5% procentami srodków wlasnych,

pozostale 95% stanowi pomoc finansowa gminy. UKS "Atlas" istnieje tylko dzieki wsparciu wladz

gmmy.

Radny Zbigniew Pluta - w innych gminach pieniadze sa juz na koncie, zanim rozpoczna sie

rozgrywki.

Wójt Gminy Maria Kopczewska - do tej pory budzet mógl byc podejmowany do 31 marca.

Ustawa o finansach publicznych mówi, iz budzet ma byc obecnie przyjety do 31 stycznia. Wszystko

zalezy kiedy sa podejmowane decyzje w sprawie budzetu. Klub moze ubiegac sie o pomoc

finansowa, jezeli do konca pazdziernika zlozy wniosek. Druzyna musi byc zarejestrowana.

Gminny Klub Sportowy (GKS) Ksawerów

Sklad Zarzadu Gminnego Klubu Sportowego:

- Jedrzejczyk Arkadiusz - prezes ( do 01.06. - wiceprezes)

- Kozlowski Karol - skarbnik

- Topolski Adam - czlonek ( do 01.06. - prezes)

- Kucharski Hieronim - czlonek

- Jaworowicz Marek - czlonek

- Stepien Krzysztof - czlonek

Zmiana na funkcji prezesa zarzadu w miejscu maju nastapila na wniosek kol. Adama

Topolskiego ze wzgledów osobistych. W tym czasie odbyly sie dwa zebrania czlonków klubu oraz

dwanascie posiedzen zarzadu klubu. Dzialalnosc klubu skupila sie na szkoleniu dzieci, mlodziez

oraz seniorzy z terenu gminy w zakresie gry w pilke nozna. Druzyny biora udzial w rozgrywkach

pilkarskich o zasiegu wojewódzkim organizowanych przez Lódzki Zwiazek Pilki Noznej.
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Organizowanie meczy towarzyskich i sparingowych oraz uczestnictwo w turniejach i meczach

okazjonalnych. Zajecia treningowe oraz rozgrywane mecze odbyly sie w hali sportowej w

Ksawerowie oraz na stadionie gminnym w Woli Zaradzynskiej.

Zajecia treningowe prowadza:

- Stefanczyk Krzysztof -licencjonowany instruktor pilki noznej

- mgr Józefiak Leszek - trener pilki noznej IIklasy ( do czerwca 2009 )

- Sowinski Dariusz -licencjonowany instruktor pilki noznej ( od czerwca do sierpnia)

W zajeciach klubowych bralo udzial ok. 65 osób. Ogólem w tym czasie przewinelo sie w klubie

ok.85 cwiczacych. Zajecia klubowe odbywaja sie w dwóch grupach:

- dzieci rocznik 1998 i mlodsi

- mlodziez oraz seniorzy

Grupa dzieci cwiczy w klubie od dwóch lat caly czas bedac pod opieka trenera Krzysztofa

Stefanczyka. W grupie tej cwiczy obecnie ok. 25 osób. W miesiacach styczen - marzec zajecia

treningowe odbywaly sie w hali sportowej gimnazjum w Ksawerowie trzy razy w tygodniu. W tym

czasie wzieli oni udzial w turniejach halowych organizowanych przez MKS Tuszyn, Widzew Lódz

i LKS Lódz. Od miesiaca kwietnia zajecia szkoleniowe prowadzone byly na stadionie gminnym w

Woli Zaradzynskiej. Od 15 kwietnia przystapilismy do rozgrywek rundy wiosennej o mistrzostwo

w klasie Górskiego Lódzkiego Zwiazku Pilki Noznej. W ramach tych rozgrywek rozegrano 11

meczy z druzynami Lodzi, Rzgowa, Tuszyna, Parzeczewa i Galkówka. Zajecia szkoleniowe

odbywaly sie przez caly czas, az do wyjazdu mlodziezy na obóz szkoleniowo - wypoczynkowy do

Slawy k/Leszna. Obóz ten odbywal sie od 15 sierpnia do 28 sierpnia. W ramach obozu poza

wypoczynkiem i szkoleniem rozegrano mecze towarzyskie z rówiesnikami z Wloclawka, Slawy i

Leszna. Po powrocie z obozu wznowiono zajecia szkoleniowe na obiekcie gminnym w Woli

Zaradzynskiej oraz przystapiono do rozgrywek rundy jesiennej w klasie Górski LZPN. W ramach

tych rozgrywek rozegrano 9 meczy z druzynami Lodzi, Brzezin, Rosanowa, Bedlna i Ozorkowa.

Druzyna w chwili obecnej zajmuje 3 miejsce w tabeli rozgrywek tracac do druzyny LKS Lódz,

która jest w chwili obecnej liderem rozgrywek tylko 3 pkt. Nalezy takze wspomniec o tym, ze w

miesiacu wrzesniu klub byl wspólorganizatorem turnieju "Male Euro 2012". W turnieju tym

druzyna w roczniku 1998 zajela pierwsze miejsce w eliminacjach powiatu pabianickiego i wziela

udzial w finale wojewódzkim. Druzyna rocznika 1999 zajela w eliminacjach powiatowych drugie

mIeJsce.

Od listopada do konca roku grupa bierze udzial w zajeciach szkoleniowo- treningowych w

hali sportowej gimnazjum w Ksawerowie.

Podsumowujac rok 2009 mozemy stwierdzic, ze w grupie tej odbylo sie ogólem 240godzin

zajec szkoleniowo - treningowych, ok 75 godzin udzialu w meczach mistrzowskich, towarzyskich i



róznego rodzaju turniejach. Podczas pobytu na obozie szkoleniowo -wypoczynkowym w Slawie

dzieci zrzeszone w klubie znajdowaly sie pod fachowa opieka przez ok. 340 godzin.

Dwie druzyny seniorów klubu wystepuja w rozgrywkach klasy A i klasy B Lódzkiego

Zwiazku Pilki Noznej. W ramach tych rozgrywek w rundzie wiosennej rozegrano 26 meczy o

mistrzostwo klasy A i B okregu lódzkiego. W pierwszym pólroczu 2009 zajecia prowadzil trener

pilki noznej mgr Leszek JÓzefiak. Do 15 lutego zajecia odbywaly sie na hali sportowej gimnazjum

w Ksawerowie, nastepnie trenowano na stadionie gminnym w Woli Zaradzynskiej. Zajecia

szkoleniowo- treningowe odbywaly sie dwa razy w tygodniu. W okresie przygotowawczym do

rundy wiosennej rozegrano 10 meczy towarzysko- sparingowych.

Druzyna klasy A zajela w rozgrywkach sezonu 2008/ 20096 miejsce, a druzyna wystepujaca

w klasie B zajela s swojej grupie miejsce l, lecz nie uzyskala awansu do klasy wyzszej gdyz

pierwsza druzyna naszego klubu wystepuje w tej klasie rozgrywek, a regulamin rozgrywek nie

pozwala na wystepowanie dwóch druzyn tego samego klubu w jednej klasie rozgrywkowej.

W okresie przygotowawczym do rundy jesiennej sezonu 2009/ 2010 rozegrano 9 spotkan

towarzysko- sparingowych z druzynami osciennych gmin. Od 22.08.2009 r. rozpoczely sie

rozgrywki ligowe druzyn w ramach klasy A i B. Rozegrano ogólem 25 spotkan w obu klasach

rozgrywanych. Po zakonczeniu rundy jesiennej druzyna wystepujaca w klasie A zajmuje aktualnie 5

lokate w tabeli rozgrywek a druzyna wystepujaca w klasie B jest na 2 miejscu w tabeli. W zajeciach

szkoleniowych bralo srednio udzial ok. 25 osób, a w kazdym meczu pilkarskim 15 osób.

Czlonkowie klubu wzieli ogólem udzial w 580 godzinach zajec szkoleniowo- treningowych. Udzial

w meczach ligowych i sparingowych to ok. 380 godzin udzialu w imprezach czlonków klubu.

Do prawidlowego dzialania klubu sportowego niezbedne sa trzy elementy: odpowiedni

ludzie, odpowiednia baza i odpowiednie fundusze. Pierwszy z tych elementów zalezy wylacznie od

dzialan zarzadu klubu. Drugi element zostal zrealizowany przez wladze gminy Ksawerów poprzez

wybudowanie stadionu gminnego w Woli Zaradzynskiej, na którym moga odbywac sie mecze 4

ligi. Grajac na takim obiekcie mamy ambicje awansu do ligowego takze zwiekszenie w naszym

klubie ilosci druzyn mlodziezowych.

Podsumowujac, uwazamy iz rok 2009 byl czasem wytezonej i wykonanej z duzym

zaangazowaniem pracy zarzadu klubu skierowanej na propagowanie i rozwój pilki noznej na

terenie gminy Ksawerów. Patrzac z perspektywy lat nalezy bardzo dobrze ocenic wspólprace wladz

gminy Ksawerów z zarzadem klubu GKS Ksawerów. Widoczne jest duze zrozumienie dla potrzeb i

problemów ze strony wladz gminy.



Radna Maria Wróbel zapytala dlaczego na spotkaniu nie ma klubu sportowego z Woli

Zaradzynskiej?

Wójt Gminy Maria Kopczewska - klub zmienil swoja siedzibe. W skladzie znajduje sie 97%

sportowców spoza terenu gminy Ksawerów, a jedynie 3% sa mieszkancami Ksawerowa. W

zwiazku z zaistniala sytuacja klub korzystal bezplatnie z naszego boiska do 15 listopada. Nie

bedziemy bowiem finansowac mieszkanców Pabianic, Rzgowa i okolic. Nie mozna pozwolic, aby

mieszkaniec Rzgowa niszczyl dobra gminne.

Prezes Pawel Triemer podzielil zdanie Pani Wójt, bowiem mieszkancy spoza Ksawerowa nie

szanuja sprzetu dostepnego na boisku.

Radny Zbigniew Pluta zaznaczyl, iz te sytuacje nalezalo ustalic juz na samym poczatku.

Wójt Gminy Maria Kopczewska odpowiedziala, iz sytuacja na poczatku wygladala zupelnie

inaczej - % czlonków strazy. Sytuacja zmienila sie dopiero po pewnym czasie, kiedy to mieszkancy

spoza gminy Ksawerów zaczeli wypierac spoleczenstwo Ksawerowa.

Radny Zbigniew Pluta poprosil o przetarcie siedzisk przed meczem oraz o zabezpieczenie

dodatkowe dachu.

Wójt Gminy Maria Kopczewska powiedziala, ze zwróci uwage na siedziska, zaznaczajac, iz nikt

na stadionie LKS-u czy Widzewa przed meczem nie przeciera siedzisk na trybunach.

Przewodniczaca Helena Rusak zapytala w jakich godzinach mozna korzystac z boiska?

Zastepca Wójta Rafal Tustanowski do godziny 16 jest nadzór na boisku.

Wójt Gminy Maria Kopczewska kiedy dzieci przychodza, Kierownik wpuszcza na boisko

razem z nimi aktywnie cwiczy.

Przewodniczaca Helena Rusak wyrazila prosbe do wladz GKS-u, aby szerzej informowac

spoleczenstwo o zblizajacym sie meczu.

Prezes Pawel Triemer odpowiedzial, iz sa wywieszane plakaty informujace o zblizajacych sie

rozgrywkach. Znajduja sie na drzwiach Urzedu Gminy, w sklepach. Problem dostepu do boiska,

znajdujacego sie przy gimnazjum zostal rozwiazany przy pomocy wladz gminy. Wyrazil prosbe, na

pozwolenie na korzystanie z boiska w Woli Zaradzynskiej w wolnych terminach.

Wójt Gminy Maria Kopczewska odpowiedziala, ze po raz pierwszy slyszy taka pwsbe, bowiem

nigdy wczesniej temat ten nie zostal poruszony. Problem ten bedzie na pewno rozpatrzony. W tej

sytuacji nalezy pamietac o dodatkowych kosztach zwiazanych z utrzymaniem boiska.

Zastepca Wójta Rafal Tustanowski dochodza w takiej sytuacji koszta ukryte, wyzsze rachunki

pieniezne za media. Niestety na sport i aktywnosc fizyczna nakladane sa duze koszta finansowe.

Zatrudniona jest osoba, sprawujaca nadzór, opieke nad boiskiem i lepiej byloby, gdyby zajecia

odbywaly sie podczas godzin pracy tej osoby.



Ad. 4.

Szkola Podstawowa im. Igora Sikiryckiego w Woli Zaradzynskiej ( pedagog szkolny 

Dominika Makowska)

Najczestsze problemy wychowawcze jakie napotyka Grono Pedagogiczne na terenie placówki:

1. brak przygotowania przedszkolnego dzieci ( dzieci bardzo czesto trafialy do szkoly, bez

wczesniejszego kontaktu z instytucja, co kladlo sie cieniem na osiagniecie przez nich dojrzalosci do

obowiazku szkolnego - bardziej stresogenna sytuacja dla dziecka, gorsze wyniki biorac pod uwage

ich mozliwosci).

2. brak mozliwosci ze strony rodziców uczniów ze zdiagnozowana nadpobudliwoscia

psychoruchowa do zapisania dzieci na dodatkowe zajecia sportowe ( nie ma kto/ jak wozic na nie

dzieci do miasta)

3. brak zajec kompensacyjnych dla dzieci dyslektycznych ( rodzice nie interesuja SIe

problemem, z momentem wystawienia opinii z PPP uwazaja, ze na tym konczy sie temat, a nie

zaczyna - corocznie mamy ok. 8 osób z zdiagnozowana dysleksja i tyle samo s podejrzeniem, lub

zblizonymi dysfunkcjami)

4. niedostatek uczniów ( powody; rodziny wielodzietne, problemy alkoholowe rodziców,

samotni rodzice, brak pracy; skutki: kradzieze, niskie poczucie wlasnej wartosci, bunt, zachowania

agresywne)

5. poczucie osamotnienia dzieci ( coraz wieksze grono uczniów i na coraz dluzej jest do

samego konca na swietlicy - rodzice pracuja dluzej, dzieci maja przez to mniejszy kontakt z

rodzicami, a oni z kolei ze szkola; równiez wyjezdzaja do pracy za granica, zostaja same mamy z

dziecmi, w skrajnych przypadkach same dzieci pod opieka rodziny; coraz wiecej dzieci samotnych

rodziców, dzieci z rodzin podwórkowych - rekonstruowanych i sierot - co jest jedna z

podstawowych przyczyn zaburzen emocjonalnych uczniów, problemów w nauce)

6. uczniowie maja coraz gorsze wady wymowy, mówia niechlujnie, maly zasób slownictwa -

efekt spedzenia czasu biernie przed komputerem i co za tym idzie braku uzywania aparatu mowy.

Szkola Podstawowa im. dr Henryka Jordana w Ksawerowie

Do szkoly Podstawowej w Ksawerowie w biezacym roku szkolnym uczeszcza 290 uczniów ( 269

ucz. kI. I-III i 21 ucz. kI. "O")

Wsród uczniów szkoly na dzien dzisiejszy nie wystepuje problem:

uzywania narkotyków

alkoholu

palenia papierosów



wagarów,

natomiast od poczatku roku szkolnego wystapily takie problemy jak:

drobne kradzieze (udalo sie wykryc sprawców i kradzieze ustaly)

konflikty rówiesnicze - glównie bójki, przyzywania, opluwanie

pojawiaja sie problemy z odrzuceniem osoby przez grupe ( w jednym przypadku przybralo

to postac upokorzenia jednej osoby przez grupe, sytuacja trwala ok. miesiaca, zostala

wyjasniona, doszlo do spotkania rodziców uczniów bioracych udzial w w/w zdarzeniach z

dyrektorem szkoly, pedagogiem i wychowawca, sytuacja jest monitorowana, na razie

podobne dzialania nie powtórzyly sie ).

42 uczniów szkoly jest pod opieka Poradni Psychologiczno- Pedagogicznej w Pabianicach, z czego

32 ma zalecenia indywidualizowania wymagan, 2 uczniów ma orzeczenia o ksztalceniu specjalnym

- 1 z powodu uposledzenia umyslowego w stopniu lekkim i 1 z powodu przewleklej choroby.

2 uczniów ma opinie o ADHD (jeden z PPP, drugi z PZP ).

Drugorocznosc wystapila u 4 uczniów w szkole, z czego 2 uczniów powtarza klase w tym roku

szkolnym. Uczniowie, którzy maja problemy w nauce, korzystaja z zajec zespolów

wyrównawczych ( 67 - z jez. polskiego i 61 z matematyki ).

Opieka pedagoga szkolnego objetych jest 120 uczniów szkoly ( 70 uczniów z zagrozonych

niedostosowaniem spolecznym lub przejawiajacych symptomy niedostosowania spolecznego, a 50

z innymi problemami ).

Dwie rodziny uczniów objete sa nadzorem kuratora sadowego - lacznie dotyczy to pieciorga dzieci.

Indywidualna terapia u psychologa szkolnego objetych jest 5 uczniów. W szkole od klasy 3 oprócz

zajec prowadzonych w ramach godzin wychowawczych, realizowane sa programy profilaktyczne:

w klasach 3 - program z zakresu wczesnej profilaktyki "Bezpieczna szkola" - realizowany

przez wychowawców, którzy zostali do tego przygotowania

w klasach 4 - program przeciwdzialajacy agresji "Saper - czyli jak rozminowac agresje" 

równiez realizowany przez wychowawców, którzy zostali do tego przeszkoleni

w klasach 5 - program antynikotynowy "Znajdz wlasciwe rozwiazanie" realizowany przez

pedagoga szkolnego we wspólpracy w wychowawcami klasyfikacji

w klasach 6 - program antyalkoholowy "Tak czy Nie" równiez realizowany przez pedagoga

szkolnego we wspólpracy z wychowawcami klas i autorski program antynarkotykowy "Gra o

zycie" realizowany przez pP. Piecha - specjaliste ds. profilaktyki z Pabianic.

Psycholog szkolny oprócz terapii indywidualnej dla uczniów prowadzi zajecia integracyjne dla klas

- zgodnie z zapotrzebowaniem zglaszanym przez wychowawców oraz warsztaty twórczego

myslenia: zajecia integracyjne odbywaja sie z kI. 6b - jeden raz w miesiacu, w klasie 2b - dwa



spotkania po 2 godziny. Zaplanowane sa do realizacji warsztaty twórczego myslenia dla uczniów

klasy 5a i 5b ( po 2 godz. zajec dla kazdej z klas ), zajecia nt. Rozpoznawania symptomów

przemocy wsród kolegów - dla uczniów klas 3a i 3b oraz nt. FAS- wrodzonego zespolu

alkoholowego - dla uczniów klas 6a i 6b. Pani psycholog w dniu dzisiejszym na zebraniach z

rodzicami przeprowadzi spotkanie dla rodziców klas 5 nt. "Metod wspomagania uczenia".

Duza grupe wsród uczniów stanowia uczniowie nadpobudliwi - lacznie wychowawcy wskazali 33

uczniów jako uczniów z tym problemem. Dla uczniów nadpobudliwych z klas I-III prowadzone sa

zajecia psychoedukacyjne przez pedagoga szkolnego oraz zajecia sportowe prowadzone przez

pania M.Winkler - nauczycielke klas I-III posiadaja dodatkowe uprawnienia do prowadzenia zajec

gimnastyki korekcyjnej. W szkole funkcjonuje "Teatr profilaktyczny", prowadzony przez pana

K.Kazmierczaka - naucz. jez. polskiego. Istnieje lacznie 19 róznych szkól zainteresowan.

Szkola posiada Program Wychowawczy i Szkolny Program Profilaktyki, zostal opracowany

"Kodeks norm szkolnych" zgodnie z którymi dziala. Zgodnie z dzialaniami zaplanowanymi w

Szkolnym Programie Profilaktyki na rok szkolny 2009/1 O, szkola jest w trakcie przeprowadzenia

ankiety nt. Poczucia bezpieczenstwa wsród uczniów, jest ona skierowana do uczniów klas IV - VI

oraz ich rodziców.

Do objecia pomoca materialna wychowawcy wytypowali 37 uczniów. Sposród tej grupy 7 uczniów

korzysta z obiadów finansowych przez GOPS, 2 - z obiadów finansowanych przez Rade Rodziców,

1 - z obiadów finansowanych przez MOPS.

Z "Wyprawki szkolnej skorzystalo 11 uczniów klas I - III, do stypendium szkolnego

zakwalifikowalo sie 11 uczniów szkoly, na paczki swiateczne dla dzieci z rodzin dysfunkcyjnych

zakwalifikowano 9 osób. Pedagog szkolny prowadzi równiez zbiórke uzywanej odziezy - z takiej

formy pomocy skorzystalo juz w tym roku szkolnym 11 dzieci.

Szkola posiada wlasna logopede, psychologa szkolnego w wymiarze 6 godzin i pedagoga

szkolnego na pelnym etacie. Jest szkola bezpieczna i zadbana i skutecznie reagujaca na pojawiajace

sie problemy, reagujacajuz na pierwsze symptomy.

Gimnazjum w Ksawerowie

Do Gimnazjum w Ksawerowie w roku szkolnym 2009/1 O uczeszcza 267 uczniów. Na chwile

obecna wsród uczniów nie wystepuje problem incydentów z piciem alkoholu, braniem narkotyków,

nie ma osób uzaleznionych od w/w srodków psychoaktywnych. Problem natomiast stanowia:

wagary uczniów ( we wrzesniu bylo 12 uczniów z takim problemem, w pazdzierniku

wychowawcy zglosili 10 ). Problem wagarów koresponduje ze stosunkowo duza liczba uczniów

drugorocznych, jest ich lacznie w szkole 19, z czego 14 powtarza klase w tym roku szkolnym i w

duzej mierze to ci sami uczniowie.



Relacje rówiesnicze - tutaj glównie odrzucenie przez grupe, wyzwiska, grozby pobicia

palenie papierosów ( wychowawcy wskazali 7 uczniów z tym problemem)

problemy psychologiczno - rodzinne ( 4 uczniów jest po opieka psychiatry: 1 - z powodu

zaburzen zachowania, 1 - z powodu anoreksji i samookaleczen, 1 - z powodu prób samobójczych i

1 - z powodu grozenia próbami samobójczymi; 7 uczestniczy w indywidualnej terapii

psychologicznej - 4 - u psychologa szkolnego , 2 - w CZMP w Lodzi, 1 - w PZP na ul.

Tatrzanskiej w Lodzi ).

W szkole znajduje sie 7 uczniów z róznymi schorzeniami, troje z nich ma orzeczenie o ksztalceniu

specjalnym ( 1 - z powodu niedosluchu, 1 - z powodu choroby przewleklej, 1 - z Opieka Poradni

Psychologiczno- pedagogicznej objetych jest lacznie 58 uczniów, z czego 32 ma zalecenie

indywidualizacji wymagan. Pod opieka pedagoga szkolnego znajduje sie 76 uczniów zagrozonych

niedostosowaniem spolecznym lub symptomami niedostosowania spolecznego. Pod nadzorem

kuratora sadowego pozostaj e 7 uczniów szkoly.

Psycholog szkolny zgodnie ze Szkolnym Programem Profilaktyki zrealizowala:

warsztaty integracJjne dla klas pierwszych

zorganizowala udzial w warsztatach profilaktycznych dla nauczycieli i uczniów,

dotyczacych przeciwdzialania agresji, polaczone z pokazem filmu w kinie Baltyk

Zgodnie z w/w programem zaplanowane sajeszcze:

warsztaty pt: "Nie jestes sam ..." dla uczniów, rozwijajace postawy uczciwosci, tolerancji i

akceptacji

warsztaty dotyczace sposobów relaksacji i radzenia sobie ze stresem egzaminacyjnym w

klasach III

w ramach programu "Szkola bez przemocy" zorganizowanie "Dnia Bezpiecznego Internetu"

polaczone z akcja przeciw ceberprzemocy oraz Dnia Szkoly bez Przemocy

warsztaty dla klas III dotyczace wyznaczenia i r_ealizacji celów wewnetrznych

zewnetrznych

warsztaty dotyczace technik uczenia sie

Zgodnie ze Szkolnym Programem Profilaktyki beda tez przeprowadzane ankiety:

na temat poczucia bezpieczenstwa wsród uczniów

na temat kontaktów ze srodkami psychoaktywnymi ( alkohol, narkotyki, tyton ),

które pozwola wnikliwiej zbadac wazne obszary problemów i skuteczniej podjac srodki zaradcze.

Szkola posiada jasny i przejrzysty regulamin zachowania uczniów oraz system punktowy oceny

zachowania, jak równiez opracowane strategie postepowania w sytuacjach problemowych.



Do objecia pomoca materialna przez wychowawców zostalo wytypowanych 15 uczniów szkoly. Ze

stypendium szkolnego skorzysta 10 uczniów, z wyprawki szkolnej dla uczniów klas pierwszych

skorzystalo 7 uczniów, z obiadów finansowanych przez GKRPA w Ksawerowie dla dzieci z rodzin

dysfunkcyjnych zostalo wytypowanych 10 uczniów szkoly.

Szkola posiada wlasnego psychologa szkolnego, który pracuje w wymiarze 10 godzin tygodniowo i

pedagoga szkolnego ( w tym roku szkolnym w wymiarze 10 godzin - w zastepstwie za p. J. Poros,

która ulegla wypadkowi i przebywa na urlopie zdrowotnym ). Gimnazjum w Ksawerowie jest

szkola bezpieczna, zadbana, dopilnowana, reagujaca na pojawiajace sie pierwsze symptomy czegos

niepokojacego, osiagajaca dobre wyniki na egzaminie gimnazjalnym i z tego powodu cieszaca sie

dobra opinia, czego dowodem jest duza ilosc uczniów z terenu Pabianic, chetnych do nauki tutaj.

Radna Maria Wróbel zadala pytanie dotyczace problemów na terenie placówki, czy uczniowie

nabyci z Pabianic sprawiaja wieksze klopoty niz mieszkancy Ksawerowa i czy ADHD postrzegane

jest jako uposledzenie, czy nadpobudliwosc.

Pedagog Iwona Kokczynska - ADHD nie jest uposledzeniem umyslowym. ADHD nie leczone

skutkuje w zaburzeniach zachowania. Objawy: impulsywnosc, duza ruchliwosc, zaburzenia

koncentracji uwagi. Dzieci z ADHD agresje przekladaja na niszczenie. Poziom choroby musi

stwierdzic psycholog i psychiatra. Psychiatra przepisuje odpowiedni leki. Obecnie w podstawówce

uczy sie dwoje dzieci z ADHD, natomiast w gimnazjum wystepuje nadpobudliwosc.

Jezeli chodzi o dzieci spoza Ksawerowa sa to uczniowie ze srednia powyzej 4,0. Nie sa to

uczniowie z naszego regionu, mamy wiec mozliwosc wyboru przyjetych.

Radny Zbigniew Pluta zapytal jak wyglada sytuacja kiedy uczen uzyje sily w stosunku do

drugiego ucznia?

Pedagog Iwona Kokczynska

informacja do Dyrektora szkoly i pedagoga o zaistnialej sytuacji

odpowiednia notatka na temat zdarzenia

rozmowa z uczmaml

wezwanie rodziców uczniów

Soltys Kazimierz Ludziejewski - czy istnieje problem uzaleznienia od hazardu ( tzw. jednoreki

bandyta) ?

Pedagog Iwona Kokczynska - na dzien dzisiejszy problem nie wystepuje. Istnieje natomiast

problem z dziewczynka z 2 klasy gimnazjum, chora na anoreksje. Zle zareagowala na rozwód

rodziców, co przyczynilo sie do pojawienia sie problemu anoreksji. Obecnie jest pod opieka

psychiatry.

Radna Anna Szczesniak-Rydz - w jaki sposób zdobywane sa informacje o konfliktach miedzy



•

rówiesnikami? Szczególnie odrzucenie przez grupe uczestników?

Pedagog Iwona Kokczynska

ankiety dla nauczycieli

rodzice informuja o wystepujacym problemie

biezace sprawy ( pobicia, uzywanie wulgaryzmów)

rosnie arogancja wsród uczniów

Radna Teresa Wolosz- Chalada - czy wystepuja informacje dotyczace "ustawianych bitew" ?

Pedagog Iwona Kokczynska - rzeczywiscie maja miejsce takie sytuacje; czasami dostajemy

informacje od uczniów o "wyzwaniu na liban". Na szczescie od wrzesnia nie miala miejsca zadna

bójka.

Radna Bozena Ziólkowska - wyrazila podziw dla pracy Pani Pedagog. Powiedziala, ze jest to

kobieta pracowita, zawsze chetna do pomocy, a wspólpraca z Pania Pedagog jest czysta

przyjemnoscia.

Przewodniczaca Komisji Pani Helena Rusak potwierdzila i poparla slowa radnej Bozeny

Ziólkowskiej. Podziekowala serdecznie za przybycie na dzisiejsze spotkanie Komisji. Praca z Pania

Pedagog jest niezwykle przyjazna. Pani Iwona Kokczynska jest zawsze chetna do wspólpracy, a

powierzone jej zadania stara sie wykonac sumiennie i jak najlepiej. Goraco raz jeszcze

podziekowala Pani Pedagog za tak rzetelne przygotowanie sprawozdania.

Ad. 5.

Radna Maria Wróbel - Zaprosila wszystkich obecnych na sali na impreze kulturowa "Koncert

jesienny z dedykacja", który odbedzie sie w restauracji "Margo" dn. 27.11.2009 r. godz.18:00.

Spotkanie dedykowane jest zyjacym i niezyjacym spolecznikom dzialajacym na terenie gminy

Ksawerów oraz mieszkancom gminy i ma charakter otwarty.

Ad. 6.

Przewodniczaca Komisji Helena Rusak o godz. 15.30. zamknela posiedzenie Komisji

Samorzadowo- Spolecznej.

Protokól sporzadzila:

GO\l.oD~ ~

Zalaczniki:

Lista obecnosci czlonków Komisji.

Lista gosci.

Posiedzeniu Komisji

przewodniczyla


